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Verslag

Vergadering Overleg gemeente-klankbordgroep Wmo
Gehouden op 20-04-2011
Opgemaakt 
door

Monique Claassen

Aanwezig Dhr. P. Hoskens, dhr. T. van Sambeek, dhr. T. Schellekens, dhr. H. de 
Groot, wethouder S. Sperber, mw. I. van der Horst, mw. M. 
Claassen

Afwezig Mw. C. van der Kruijs, dhr. J. van Dijk, mw. L. de Groot-Kuijs

1. Opening en mededelingen 
De heer Van den Akker is gestopt als voorzitter van het Platform gehandicapten. 
Mw. Van der Kruijs heeft aangegeven over 1 jaar te stoppen als secretaris van het 
Platform. Dit betekent dat het platform dus op zoek moet naar 2 nieuwe 
kandidaten voor deze functies. Voor de functie van voorzitter zijn enkele mensen 
in beeld geweest, maar er is tot nu toe nog geen geschikte en beschikbare 
kandidaat gevonden. De wethouder vraagt aan de leden van de klankbordgroep 
ook eens in eigen kring uit te kijken naar mogelijk geschikte kandidaten. 

Is de klankbordgroep uitgenodigd voor de bijeenkomst voor gebruikers van het 
zorgcentrum op 12 mei van 10.00-12.00 uur? Deze bijeenkomst vindt plaats in de 
raadzaal van het gemeentehuis en is bedoeld als eerste inventarisatie van zaken 
waarop, als een verplaatsing van de functies van het zorgcentrum naar het CC 
Jan van Besouw doorgaat, gelet moet worden in de economische en fysieke 
toegankelijkheid van het CC Jan van Besouw. Belangstellenden worden verzocht 
zich aan te melden bij Inge van der Horst.
Er is nog geen besluit genomen dat deze verhuizing gaat plaatsvinden. Eerst 
moet er gekozen worden uit 3 algemene scenario's. Deze worden dan aan het 
college voorgelegd ter besluitvorming. Vervolgens komt er een 
haalbaarheidsonderzoek voor de concrete uitwerking. In ieder geval moet het 
plan economisch en fysiek haalbaar zijn. Ook andere gebruikers van het CC Jan 
van Besouw worden er in betrokken. De voorzitter van de klankbordgroep 
benadrukt dat het raadzaam is om de adviezen van de inspraak zwaarwegend te 
laten meewegen in de afweging over de fysieke toegankelijkheid. Het 
uitgangspunt is best positief, mits aan een aantal voorwaarden voldaan wordt. 
Op 12 mei zullen we hier dieper op ingaan. Tot uiterlijk 3 juni kunnen reacties aan 
Inge doorgegeven worden. 

2. Vaststellen agenda 
Er zijn geen toe te voegen agendapunten of punten waarover bij voorbaat vragen 
zijn.
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3. Verslag vergadering d.d. 20 januari 2011 
Er zijn geen opmerkingen binnen gekomen. De klankbordgroep vindt het een 
goed verslag.
Er wordt nog gevraagd of alle acties gerealiseerd zijn. Om dit na te gaan worden 
de actiepunten even doorgelopen. Er wordt nogmaals aandacht gevraagd om 
stukken voor inspraak ook als papieren versie toe te sturen aan de 
klankbordgroep, dus niet alleen per e-mail. Verder is alles uitgevoerd. 
Nog een opmerking n.a.v. punt 6, het gesprek met de regionale werkgroep 
Wmo/GGz: Vanuit de klankbordgroep Goirle was niemand daarbij. Dhr. Van 
Sambeek zou er bij zijn, maar was op het laatste moment verhinderd. Saskia 
Haans, Inge van der Horst en wethouder Sperber zijn wel geweest. Ter discussie 
was onder meer de vraag hoe we de doelgroep met psychische beperkingen 
meer in beeld kunnen krijgen. Afgesproken wordt dat de KBG Wmo alsnog hier 
"aansluiting" zoekt via Saskia v.d. Broek van Zorgbelang Brabant.

4. Bespreking nota De kanteling 
De wethouder zegt dat we de reactie van de klankbordgroep in zijn geheel 
meegeven aan de commissie Welzijn. De kanttekeningen van het college zullen 
daarbij gevoegd worden. We gaan niet proberen de input van de klankbordgroep 
aan te passen.
Dhr. Van Sambeek heeft enkele tekstuele foutjes ontdekt. Die zullen worden 
aangepast in het stuk. Ook moet de datum van 20-4-2011 erboven komen.
Opmerkingen en verduidelijking van de reactie van de klankbordgroep op de nota 
De kanteling:

Algemene opmerkingen:
Inbreng klankbordgroep: 
De gemeente krijgt een andere rol, meer het faciliteren van algemene en 
collectieve voorzieningen. Dit kost investering in mensen en middelen.  

Reactie gemeente: Dat klopt. Hier is dan ook rekening mee gehouden. 
Individueel maatwerk blijft uitgangspunt, maar er worden ook veel bezuinigingen 
doorgevoerd.

Inbreng klankbordgroep: Als verhuizen voor aanpassen gaat, moeten er wel 
voldoende geschikte woningen zijn. Het is ook vaak een wens van mensen om te 
verhuizen naar een toegankelijke woning. 

Reactie gemeente: In de Woonvisie is hier aandacht aan gegeven. Het bouwen 
van voldoende geschikte woningen komt niet voor rekening van de Wmo.

Inbreng klankbordgroep: Draagkracht moet in balans zijn met draaglast. Dit 
staat niet goed in de tekst. 
(Tekst is inmiddels aangepast volgens opmerking.)
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Reactie gemeente: Dat is waar, daar moet rekening mee gehouden worden. De 
bijzondere bijstand is ondanks alle bezuinigingen tot nog toe steeds in stand 
gebleven.

Inbreng klankbordgroep: Algemene en collectieve voorzieningen moeten 
versterkt worden om de kanteling mogelijk te maken. Het functioneren van 
wijkvoorzieningen moet goed worden ingevuld. 

Reactie gemeente: Je kunt bijvoorbeeld individueel bij iedereen strijken 
vervangen door een algemene strijkservice. Het opzetten van zoiets vergt 
verschillende investeringen. Je kunt mensen in ieder geval niet met een kluitje in 
het riet sturen. Oplossingsgericht denken moet niet alleen van de overheid 
komen, maar ook van burgers zelf. Hierin komt ook keuzevrijheid tot uitdrukking. 
Waar mensen dit nog niet kunnen geldt de compensatieplicht van de gemeente. 
Inbreng klankbordgroep: Volgens de klankbordgroep zijn veel oudere mensen 
er nog niet aan toe om zelfstandig oplossingen te zoeken zoals de kanteling 
beoogt. Het is daarom nodig om veel te investeren in goede communicatie. 

Reactie gemeente: Er zal zeker uitgebreid gecommuniceerd gaan worden. Het 
gaat een aantal jaren duren om alles te realiseren. Zaken die duidelijk zijn 
kunnen eenvoudig afgehandeld worden, daarvoor zijn geen uitgebreide 
gesprekken nodig. Sommige zaken vergen meer onderzoek om tot een goede 
oplossing te komen. Uitgangspunt is een goede oplossing van het probleem, niet 
per se het recht op een voorziening. 
Signalen die vanuit de KBO's en andere vrijwilligersorganisaties komen zijn 
belangrijk. Ook zal 't Loket zal anders gaan werken, maar hoe dat precies moet 
worden ingevuld is nog in ontwikkeling. 

Inbreng klankbordgroep: De klankbordgroep wijst er op dat het belangrijk is 
dat ook de vrijwilligers en intermediairs goed bijgepraat worden over de nieuwe 
ontwikkelingen. 

  Reactie gemeente: De gemeente beaamt dit. Hoe en door wie dit gaat 
gebeuren is nu nog niet precies bekend. 

Inbreng klankbordgroep: De klankbordgroep is bang dat de kanteling meer 
geld gaat kosten, terwijl er juist bezuinigd moet worden.
 
Reactie gemeente: de Wmo heeft een bepaald vastgesteld budget, maar dit 
budget is niet geoormerkt. Het is een open eind regeling. Als het budget dat 
begroot is overschreven wordt, moeten de verdere kosten uit de algemene 
middelen worden betaald. De laatste jaren hebben we een structureel tekort.

Inbreng klankbordgroep: Het gaat de klankbordgroep om realiteitszin op 
financieel vlak. Men verwacht dat de uitvoeringskosten flink gaan stijgen.
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Reactie gemeente: In het begin zal de uitvoering meer gaan kosten, maar dit 
gaat zich terugverdienen doordat een mentaliteitsverandering bewerkstelligd 
wordt. Dit moet zich gaan vertalen in meer gebruik van eigen oplossingen en 
algemene voorzieningen en minder van individuele voorzieningen. Sommige 
zaken zijn puur financieel, zoals het verlagen van een inkomensgrens van 1,75 
naar 1,5 x de bijstandsnorm. Maar ook de verlaging van het bedrag van primaat 
van verhuizen en het invoeren van eigen bijdragen. Daar komt nog discussie over 
in de commissie Welzijn. De kostentoename voor de uitvoering is nog niet precies 
bekend. 

Inbreng klankbordgroep: teert dat het accent moet liggen op een goede 
samenwerking en afstemming tussen voorzieningen, om vooruitgang te boeken 
alle treden van de participatieladder. 

Reactie gemeente: Daarom moet er een helder plan van aanpak komen, 
waarin ingezoomd wordt op het uitvoeringsniveau. Hier wordt momenteel aan 
gewerkt. Dan ontstaat er beter inzicht in het hele proces. De uitvoering zal 
moeten groeien in de komende jaren. De klankbordgroep ziet dit ook in. 

Inbreng klankbordgroep: Als er in de toekomst minder onafhankelijke CIZ 
indicaties worden gevraagd, ontstaat er dan geen belangenverstrengeling? Moet 
degene die het gesprek voert ook beslissen over eventuele voorzieningen, of 
moet dat gesplitst worden? Hoe garandeer je dat gelijke gevallen gelijk 
beoordeeld worden? 

Reactie gemeente: als de klant tevreden is met de oplossing, is het goed. Zo 
niet, dan kan de bezwaar procedure gevolgd worden. 

Inbreng klankbordgroep: Er moeten altijd goede redenen ten grondslag liggen 
aan besluiten. 

Reactie gemeente: Er is altijd een mogelijkheid om in een bezwaarprocedure 
een second opinion te vragen. Hoe dit precies zal gaan wordt nog nader 
uitgewerkt. De zorgvuldigheid van adviezen en besluiten moet gewaarborgd zijn. 
Ook in de huidige situatie zijn er verschillen in benadering door verschillende 
medewerkers. Uiteindelijk kan de rechter bepalen wat acceptabel is.

Inbreng klankbordgroep: Worden de kosten van het CAK niet te hoog als de 
gemeente meer eigen bijdragen gaat invoeren?

Reactie gemeente: Nee, deze kosten zijn niet zo hoog voor de gemeente. 

Inbreng klankbordgroep: Komen er goede criteria voor het bepalen van 
oplossingen of voorzieningen, zodat er geen al te grote verschillen in beoordeling 
van aanvragen ontstaat? 
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Reactie gemeente: De werkwijze van de Wvg wordt losgelaten, waarbij het 
voldoen aan bepaalde standaardcriteria een afdwingbaar recht gaf op een 
bepaalde voorziening. Daarvoor in de plaats komen wel toetsingscriteria aan de 
hand waarvan het gesprek met de hulpvrager doorlopen zal worden. Omdat er 
sprake is van individueel maatwerk, waarbij met alle relevante factoren rekening 
gehouden moet worden, zullen er verschillen kunnen zijn in de oplossing van 
ogenschijnlijk gelijke situaties. Oplossingen kunnen eenvoudige alledaagse 
oplossingen zijn. De ICF-richtlijnen zullen van toepassing blijven bij de 
beoordeling van de compensatie die nodig is. Het gaat er om dat een oplossing 
werkt. 

Inbreng klankbordgroep: De klankbordgroep uit de zorg dat de druk op 
mantelzorgers en vrijwilligers te hoog wordt en in aantal af zal nemen.

Reactie gemeente: Mantelzorger word je meestal onvrijwillig. Het instellen van 
een dementieconsulent is een van de dingen om mantelzorgers te helpen 
ondersteunen. Inzet van een vrijwilliger via Contour is ook een mogelijkheid om 
een mantelzorger te ontlasten. 

Inbreng klankbordgroep: Volgens de klankbordgroep wordt er een steeds 
groter beroep gedaan op mantelzorgers en vrijwilligers, terwijl er (te) weinig 
wordt gedaan om deze druk weg te nemen. 

Reactie gemeente: We moeten er over nadenken hoe dit verbeterd kan 
worden. Als blijkt dat er in een bepaalde situatie onvoldoende ondersteuning kan 
worden geboden in de voorliggende sfeer, zal uiteindelijk een individuele 
voorziening moeten worden ingezet ten behoeve van de hulpbehoevende 
persoon, om de mantelzorger te ontlasten zodat deze de zorg kan blijven 
volhouden. Het belang is daarom groot om dit zoveel mogelijk te voorkomen.
Inbreng klankbordgroep: Zullen mensen verplicht worden om hun spaargeld 

in te zetten?

Reactie gemeente: Niet zonder meer. Er zal onderzocht worden welke 
individuele mogelijkheden er zijn om het probleem op te lossen. Daarbij horen 
ook eigen financiële mogelijkheden. Met name bij tijdig voorzienbare 
woonproblemen zal dit een rol gaan spelen. 

Inbreng klankbordgroep: Als men niet meer dagelijks boodschappen kan 
doen, ontstaat sociaal isolement in plaats van versterking van het sociale 
netwerk. 

Reactie gemeente: Landelijk gezien is 1x per week voorzien in de 
boodschappen als norm aanvaard. Dit hoeft men niet eens per se zelf te kunnen 
doen. Het aangaan en onderhouden van sociale contacten hoeft niet 
noodzakelijkerwijs gekoppeld te zijn aan het doen van de boodschappen. 
Daarvoor zijn ook andere mogelijkheden. 
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Het aangaan en onderhouden van sociale contacten en het kunnen meedoen in 
de maatschappij is de belangrijkste doelstelling van de Wmo. De andere 
resultaatgebieden zijn een middel om dit doel te bereiken. 

Afspraak: we halen de typefoutjes nog even uit de tekst en zetten datum 
erboven, we voegen de reactie van de gemeente erbij in een apart document en 
het wordt zo doorgeleid naar de commissie Welzijn. (actie Monique: is 
afgehandeld)

Omdat we niet meer toekomen aan de agendapunten 5 tot en met 8 wordt een 
vervolgafspraak gemaakt op woensdag 27 april om 14.30 in kamer A003 
van het gemeentehuis.

Verslag

Vergadering Vervolg overleg gemeente-klankbordgroep Wmo
Gehouden op 27-04-2011
Opgemaakt 
door

Monique Claassen

Aanwezig Dhr. T. van Sambeek, dhr. T. Schellekens, wethouder S. Sperber, 
mw. I. van der Horst, mw. M. Claassen

Afwezig Dhr. H. de Groot; P. Hoskens (mk);L. de Groot-Kuys

De agenda van het overleg van 20 april 2011 wordt vervolgd bij agendapunt 5.

5. Back to Basics.
De stand van zaken is bekend. Er zijn brieven verstuurd naar instellingen die 
structureel subsidie ontvangen, maar ook aan anderen waarvan verwacht wordt dat 
zij benodigde diensten kunnen leveren. Zo is ook aan het Steunpunt Aangepast 
Sporten in Tilburg een offerte gevraagd. Zij werken in de hele regio, maar nog niet in 
de gemeente Goirle. De gemeente heeft gekozen voor een offertetraject dat zal 
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resulteren in subsidieovereenkomsten. Op 13 mei moeten de offertes binnen zijn. Op 
6 juli neemt de Raad een besluit over de inzet en verdeling van de subsidies. De 
Twern gaat ook inschrijven.
Dhr. Van Sambeek merkt op dat het Platform Minima geen eigen uitnodiging heeft 
gehad om een offerte uit te brengen, terwijl zij toch structureel jaarlijks € 1.500,00 
budget krijgen. Dit liep tot nu toe via de Twern. Volgens Inge van der Horst wordt 
ervan uitgegaan dat de Twern dit blijft doen en meeneemt in hun offerte. Dit is wel 
een aandachtspunt om op te letten voor de kleinere belangenorganisaties. De 
gemeente zal hier ook alert op zijn. 

Er is in het beleidsplan geen vaste lijst van organisaties die ondersteund moeten 
worden opgenomen. Dit is wel vastgelegd in het convenant ‘Cliëntondersteuning en 
belangenbehartiging in het kader van de Wmo’. Vooralsnog gaat het om de 
belangenorganisaties die hierin zijn genoemd. 

Er zijn meerdere aanbieders van diensten. In een schema moet het hele aanbod 
zichtbaar worden, gekoppeld aan doelstellingen. De klankbordgroep wil daar ook 
graag inzicht in hebben. 
De wethouder merkt op dat het aan de gemeente is om te bepalen welke instelling 
of organisatie welk aanbod gaat leveren. De gemeente gaat om die reden ook geen 
formeel advies vragen aan de klankbordgroep, omdat er belanghebbende 
organisaties in de klankbordgroep zitten. Wel kan de klankbordgroep aan de hand 
van het overzicht witte vlekken signaleren. De klankbordgroep is het hiermee eens. 
De afspraak wordt gemaakt dat de klankbordgroep de betreffende stukken ter 
inzage krijgt voordat ze naar de commissie Welzijn gaan en vervolgens schriftelijk 
kan reageren. De kanttekeningen van de klankbordgroep zullen meegegeven worden 
aan de commissie Welzijn. Formeel heeft de Klankbordgroep al advies op hoofdlijnen 
gegeven over Back to Basics. Het gaat nu om de uitvoering. 
Actie Inge van der Horst: de juiste data mailen en doorgeven wanneer de 
stukken gereed zijn.

6. De toekomst van de klankbordgroep Wmo.
Hoe gaat het verder? Er is in samenwerking tussen de klankbordgroep, Zorgbelang 
en Inge van der Horst een praatstuk gemaakt. Het is blijven ‘hangen’ bij de discussie 
over de missie / doelstellingen van de klankbordgroep. In de klankbordgroep is hier 
verder over gesproken. De gemeente en de klankbordgroep moeten het eerst eens 
zijn over de uitgangspunten. Vervolgens kan Saskia van den Broek van Zorgbelang 
gevraagd worden om 2 of 3 scenario’s uit te werken.. Vanuit de klankbordgroep 
wordt aangegeven dat er wel eerst overeenstemming moet zijn over de 
uitgangspunten en stellt voor deze als volgt te formuleren: 
De klankbordgroep is een belangenbehartiginggroep op hoofdlijnen, die inspraak 
bewaakt en als zodanig door de gemeente serieus genomen wordt. Er wordt 2 x per 
jaar vergaderd met de gemeente op hoofdlijnen n.a.v. de begroting en 
voorjaarsnota. Wanneer er aanleiding toe is, kan dit vaker zijn. Belangenbehartiging 
op deelgebieden en meer in detail over de uitvoering vindt plaats via de 
afzonderlijke belangengroepen. Er moet worden vastgesteld welke die groepen dan 
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zijn en wat de breedte van de klankbordgroep moet worden. De klankbordgroep 
vindt het wenselijk als ook de belangen op het gebied van jeugd vertegenwoordigd 
zijn in de klankbordgroep.  Het is de taak van de gemeente om dit intern af te 
stemmen met andere betrokken wethouders. Wethouder Sperber en Inge van der 
Horst pakken dit op.  

De gemeente is het op hoofdlijnen eens met dit voorstel over de taken en functie 
van de klankbordgroep. De beleidsterreinen Sport, Onderwijs en Kunst & cultuur 
moeten er niet bij komen, dan wordt het te breed. 

Verder is de communicatie tussen alle groepen van groot belang. De klankbordgroep 
hoeft niet te bestaan uit vertegenwoordigers van de diverse belangengroepen. Wel 
moeten zijn het vertrouwen van de belangenorganisaties hebben. Deze constructie 
voorkomt ook dat mensen teveel dubbeltaken krijgen, zoals nu in feite het geval is. 
Het zal wel lastig worden om voldoende en geschikte mensen te vinden. De 
gemeente denkt en zoekt wel mee, maar het moet uiteindelijk van de groepen zelf 
komen. 
Actie wethouder Sperber en Inge van der Horst: intern afstemmen dat er 
ook een vertegenwoordiging van het jeugdbeleid in de klankbordgroep 
komt. Contact opnemen met Henk de Groot i.v.m. de opdracht aan 
Zorgbelang om 3 scenario's uit te werken. 

7. Woonvisie 
De Woonvisie is door de raad vastgesteld. De reactie van de klankbordgroep kwam 
te laat, pas na het raadsbesluit. De reactie is meegegeven aan de verantwoordelijk 
beleidsmedewerker en wordt betrokken bij de uitwerking van de Woonvisie. 
Geconstateerd wordt dat de vergaderschema's van de raad en de klankbordgroep 
niet op elkaar zijn afgestemd. We kunnen wel, zoals reeds met het vorige college is 
afgesproken, proberen zo lang mogelijk van te voren een beleidsplanning aan te 
geven, die globaal gebaseerd is op de planning van de raad. De klankbordgroep 
heeft zelf ook een tijdje stel gelegen, waardoor er vertraging is opgetreden in de 
advisering. 

8. Planning vergaderingen 2011.
Twee keer per jaar overleg tussen de klankbordgroep en de gemeente over de 
begroting (onderdelen welzijn en burgers, zijnde programma 5 en 6) en de 
voorjaarsnota. 
Actie: Inge van der Horst maakt de planning.

9. Rondvraag
Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt betreffende zaken die de 
klankbordgroep betreffen.

De voorzitter sluit de vergadering.

Actielijst:
- Planning Back to Basics mailen aan de klankbordgroep. Actie: Inge van der Horst. 
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- Intern afstemmen met wethouder Van Groenendaal over het betrekken van een 
vertegenwoordiging op het gebied van jeugdbeleid bij de klankbordgroep. Actie: 
wethouder Sperber en Inge van der Horst. 
- Contact met Henk de Groot over de opdracht aan Zorgbelang om 2-3 scenario's uit 
te werken. Actie: Inge van der Horst
- Jaarplanning maken. Actie: Inge van der Horst. 
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